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Protokół z posiedzenia Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych 
Uniwersytetu Warszawskiego  

 
z dn. 15 listopada 2023 r. 

 
Posiedzenie Rady Dydaktycznej w dniu 15 listopada 2023 r. zaplanowane 

zostało w formie spotkania on-line na godz. 13:15. Odbyło się ono w wyznaczonym 

dniu oraz godzinie na platformie Zoom. Spotkaniu przewodniczyła Prodziekan ds. 

studenckich dr Dominika Gadowska-dos Santos. 

Przed posiedzeniem członkom Rady Dydaktycznej przesłano agendę spotkania 

oraz protokół z poprzedniego posiedzenia. 

Z posiedzenia Rady Dydaktycznej w dniu 15 listopada 2023 r zostało 

sporządzone nagranie dla celów przygotowania protokołu. Zgody na nagranie udzielili 

wszyscy uczestnicy posiedzenia. 

Na posiedzeniu obecni byli wszyscy członkowie Rady Dydaktycznej.  

 

Agenda posiedzenia: 

1.    Przyjęcie porządku obrad 

2.    Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

3.    Informacje KJD 

4.    Nostryfikacja dyplomu p. Anastasii Anisimovej 

5.    Nostryfikacja dyplomu p. Kateryny Beheievej 

6.    Konkurs im. A. Semkowa za r. ak. 2022/23 

7.    Modyfikacja programu studiów drugiego stopnia na kierunku Informatyka 

i Ekonometria 

8.  Koncepcja kształcenia na kierunku studiów „European Environmental 

Economics & Policy” 

9.    Sprawy różne 



 
 
___________________________________________________________________________ 

2 
 

 
Ad 1. 
 
Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos zgłosiła jedną korektę do 

porządku obrad: dodanie punktu szóstego w brzmieniu: Konkurs im. A. Semkowa za 

r. ak. 2022/23. Zmieniony porządek obrad został przyjęty następującą liczbą głosów: 

23. Nikt nie głosował przeciw. Nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Ad 2. 
 
Przed posiedzeniem protokół został wysłany do wszystkich uczestników drogą 

mailową. Głos w sprawie przyjęcia protokołu oddały 22 osoby. Wszystkie głosy były 

głosami za przyjęciem protokołu. Nikt nie głosował przeciw. Jedna osoba nie oddała 

głosu.  

 
Ad 3. 
 

 Następnie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos przeszła do punktu 

trzeciego czyli informacji KJD. 

• Na początku Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos powitała nowych 

przedstawicieli studentów w Radzie Dydaktycznej WNE UW. Są to: Olgierd 

Antosiewicz, Florian Ficek, Quoc Frejter, Wiktor Krążyński, Łukasz Sierdziński, 

Piotr Siwicki. 

• Dziekanat Studiów pracuje obecnie nad harmonogramem sesji zimowej. 

• Ustalanie obsady zajęć semestru letniego jest już na etapie końcowym. Kolejny 

raz wystąpił problem z obsadą zajęć z mikroekonomii. 

• Trwają prace nad uruchomieniem Laboratorium Wsparcia Dydaktyki. Obecnie 

podpisywane są umowy z osobami, które będą prowadziły szkolenia oraz 

mentoring w ramach projektu. 
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• Trwają negocjacje z Uniwersytetem w Mediolanie w sprawie programu Double 

Degree, który ma obejmować kierunki Quantitative Finance oraz Data Science 

and Business Analytics. Dokonywane jest mapowanie programów, by 

umożliwić uczestnikom rozpoczęcie studiów na jednej uczelni i skończenie ich 

na drugiej.  

• Podczas poprzedniego posiedzenia Rada Dydaktyczna dała zielone światło dla 

organizacji zajęć we współpracy z ING Risk Hub Poland. Dr Chlebus został 

wyznaczony jako osoba sprawująca nadzór nad merytoryczną spójnością 

projektu.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

- dr Marcin Chlebus 

- dr Paweł Sakowski 

 

Ad 4. 
 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Gadowska-dos Santos poruszyła kwestię 

nostryfikacji dyplomu p. Anastasii Anisimovej. Na poprzednim posiedzeniu Rady 

pojawiły się wątpliwości, czy nostryfikując dyplom poziomu magisterskiego w 

jakikolwiek sposób powinno się brać pod uwagę przedmioty realizowane w ramach 

studiów licencjackich. Zgodnie z ustaleniami, dr Gadowska-dos Santos skonsultowała 

sprawę z Biurem Obsługi Kształcenia, które w tej sprawie kontaktowało się z 

Ministerstwem. Wedle wydanej opinii przy nostryfikacji dyplomu magisterskiego można 

brać pod uwagę tylko program na poziomie magisterskim. Po konsultacji z BOK 

Prodziekan dr Gadowska-dos Santos sporządziła projekt opinii negatywnej. Zgodnie z 

opinią przedstawione przez wnioskodawczynię dokumenty nie pozwalają na 

określenie odbytych studiów magisterskich jako równoważnych ze studiami 

magisterskimi realizowanymi na WNE, na kierunku Finanse i Rachunkowość, w 

dyscyplinie Ekonomia i finanse. Program zrealizowanych studiów magisterskich 



 
 
___________________________________________________________________________ 

4 
 

posiada duży komponent zajęć z zarzadzania i audytu, a brakuje w nim tak istotnych 

z punktu widzenia dyscypliny zajęć z ekonomii. Z tego też względu nie jest możliwe 

wydanie pozytywnej opinii.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

- prof. dr hab. Janusz Kudła 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. ucz. 

 - dr hab. Leszek Wincenciak, prof. ucz. 

- dr hab. Anna Białek-Jaworska, prof. ucz. 

 

Następnie odbyło się głosowanie w sprawie opinii dotyczącej nostryfikacji dyplomu p. 

Anastasii Anisimovej. Za przyjęciem opinii negatywnej zagłosowało 17 osób, 4 osoby 

wstrzymały się od głosu. Głosu nie oddały dwie osoby. 

 

Ad 5. 
 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Gadowska-dos Santos poruszyła kwestię 

nostryfikacji dyplomu p. Kateryny Beheievej. Dyplom z wyróżnieniem został wydany w 

2008 roku przez Doniecki Uniwersytet Narodowy w Ukrainie. P. Beheieva uzyskała 

tytuł magistra ds. ewidencji i audytu. Były to studia dzienne, trwające jeden rok. W 

programie pojawiają się zajęcia z zarządzania finansowego, zarządzania personelem, 

zarządzania międzynarodowego, sprawozdawczości przedsiębiorstwa, organizacji 

rachunkowości, analizy strategicznej, badań naukowych w rachunkowości, 

nowoczesnych koncepcji rachunkowości, szkolnictwa wyższego i procesu 

bolońskiego, własności intelektualnej. Podobnie jak w przypadku poprzedniego 

dyplomu do wniosku zostały dołączone dokumenty dotyczące studiów pierwszego 

stopnia, które były bardzo obszerne i trwały prawie 4 lata. Z powodów analogicznych, 

jak w sprawie poprzedniej nostryfikacji, Prodziekan dr Gadowska-dos Santos 

przedstawiła projekt opinii negatywnej.  
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Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

 - prof. dr hab. Janusz Kudła 

 - dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. ucz. 

 - dr hab. Agnieszka Kopańska 

- dr hab. Anna Białek-Jaworska, prof. ucz. 

 - dr hab. Sebastian Skuza, prof. ucz. 

 - dr Marcin Chlebus 

 

Następnie odbyło się głosowanie w sprawie wydania negatywnej opinii dotyczącej 

nostryfikacji dyplomu p. Kateryny Beheievej. Za przyjęciem opinii zagłosowało 17 

osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Jedna osoba zagłosowała przeciw. Głosu nie 

oddały 3 osoby. 

 

Ad 6. 
 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Gadowska-dos Santos poruszyła kwestię 

Konkursu im. A. Semkowa. Przypomniała, że w czerwcu podjęto uchwałę, która 

skorygowała regulamin w zakresie terminów przyznawania nagrody. Metody oceniania 

nie zmieniły się. RD rekomenduje kapitule konkursu prace magisterskie, które 

zasługują na wyróżnienie. Zadaniem członków Rady jest poddanie weryfikacji 

wszystkich prac, które spełniają wymogi określone w regulaminie. Rada analizuje 

prace i wyłania te, które przejdą do kolejnego etapu. Każdy członek Rady będący 

nauczycielem akademickim WNE dokonuje analizy pracy zakładając punktację od 0 

do 3. Oznaczenie poszczególnych ocen określa regulamin. W tym roku każdy członek 

RD będący pracownikiem WNE otrzyma 3 prace, które powinny zostać ocenione 

najpóźniej do 10 stycznia. Szczegółowe informacje zostaną przesłane drogą mailową. 

Prodziekan przypomniała, że oceniającym nie może być osoba, która już daną pracę 

oceniała w procesie dyplomowania tj. promotor lub recenzent. 
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Ad 7. 
 

W kolejnym punkcie Prodziekan dr Gadowska-dos Santos poruszyła kwestię 

modyfikacji programu studiów drugiego stopnia na kierunku Informatyka i 

Ekonometria. Zmiany w programie IiE zostały zasygnalizowane przez koordynatorkę 

kierunku na poprzednim posiedzeniu i dotyczą wkomponowania w program studiów 

ścieżki aktuarialnej.  

Dr Aneta Dzik-Walczak wyjaśniła, że w związku z powstaniem na WNE ścieżki 

aktuarialnej pojawiła się chęć inkorporowania jej do programu studiów drugiego 

stopnia IiE. Charakterystyczne dla programu tych studiów jest to, że obejmuje on 

cztery koszyki, w ramach których studenci mogą wybierać przedmioty. Chcąc zachęcić 

studentów do realizacji przedmiotów ze ścieżki aktuarialnej postanowiono znaleźć dla 

nich miejsce w programie studiów. Dr Dzik-Walczak przedstawiła szczegółowo 

kolejność przedmiotów w programie i ich przynależność do poszczególnych koszyków.  

Modyfikacja otwiera nowe możliwości dla grupy studentów zainteresowanych ścieżką 

aktuarialną i nie ogranicza dotychczasowych możliwości. Planowane jest wydawanie 

certyfikatów poświadczających ukończenie ścieżki.  

Prodziekan dr Gadowska-dos Santos podkreśliła, że propozycja nie usuwa 

niczego, co było dotychczasowo dostępne dla studentów IiE. Jedynym elementem 

usuniętym są nazwy konkretnych przedmiotów z koszyków, co ma na celu 

zapewnienie pewnej elastyczności na wypadek zmiany oferty. Ponadto zmiany 

umożliwiają ukończenie ścieżki aktuarialnej przy jednoczesnym zaliczeniu nowymi 

przedmiotami wymogów etapowych.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

 - Marcin Miszkiel 

- dr Przemysław Kusztelak, prof. ucz. 

- dr Marcin Chlebus 
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Następnie odbyło się głosowanie w sprawie modyfikacji programu studiów drugiego 

stopnia na kierunku Informatyka i Ekonometria. Za przyjęciem zmian zagłosowało 23 

osób. Nikt nie wstrzymał się od głosu. Nikt nie głosował przeciw. 

 

Ad 8. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Gadowska-dos Santos poruszyła kwestię 

koncepcji kształcenia na kierunku „European Environmental Economics & Policy”. 

Prodziekan dr Gadowska-dos Santos oddała głos zaproszonemu gościowi - dr. G. Kuli, 

który jest jednym z członków zespołu zajmującego się tworzeniem programu studiów 

wspólnych.  

Dr Kula powiedział, że początkiem tej międzynarodowej współpracy 

europejskich uniwersytetów była szkoła letnia na temat ekologii, ekonomii i polityki, 

którą organizowano w ramach sojuszu 4EU. Na spotkaniu powstał pomysł stworzenia 

nowego kierunku studiów magisterskich. Studia powstają pod przewodnictwem 

uniwersytetu w Kopenhadze. Formalny tytuł przedsięwzięcia to Erasmus Mundus 

Master of Science Program in European Environmental Economics & Policy. W skład 

konsorcjum wchodzą uniwersytety w Heidelbergu, Mediolanie, Kopenhadze i Pradze 

oraz UW. Program przewiduje, że na pierwszym roku wszyscy uczestnicy będą 

odbywać studia w Kopenhadze, a potem wybiorą jedną ze ścieżek uniwersytetów 

partnerskich. Nowy program ma odpowiadać przede wszystkim na praktyczne 

potrzeby różnych instytucji, które szukają analityków skutków polityk środowiskowych. 

Jednym z partnerów programu jest European Environment Agency. W założeniu co 

roku na program będzie przyjmowanych 40 studentów. Następnie grupa będzie 

podzielona proporcjonalnie między uniwersytety partnerskie. UW występuje o 

finansowanie programu w ramach Erasmus Mundus, w związku z tym większość 

studentów będzie w założeniu otrzymywać wsparcie finansowe. Program będzie 

oferowany także studentom spoza UE. Przedsięwzięcie nie będzie wymagało 

wielkiego wysiłku ze strony Wydziału, bo w programie wykorzystano istniejące już 
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kursy. Jest co prawda propozycja dodania nowych kursów, ale i one bazują na 

przedmiotach dotychczas oferowanych i mogą być prowadzone przez pracowników 

WNE. Konieczność koordynacji programów z innymi uczelniami narzuca pewne 

ograniczenia. Podstawowe zasady muszą być identyczne dla wszystkich uczestników. 

Obecnie przygotowywana jest koncepcja kształcenia. Sporządzono już projekt 

budżetu. W tym miesiącu konsorcjum musi spotkać się w celu wypełnienia formularza 

aplikacyjnego. Wniosek zostanie złożony na przełomie stycznia i lutego 2024. 

Pierwsza tura programu ma ruszyć w 2025 roku, rekrutacja powinna zostać otwarta w 

listopadzie 2024. Na WNE studenci przyjadą najwcześniej w 2026 roku. Program musi 

otrzymać aprobatę RD WNE UW, zostać przedstawiony odpowiednim komisjom UW i 

– po uzyskaniu ich poparcia – na Senacie UW. Głosowanie w sprawie koncepcji 

kształcenia zaplanowano wstępnie na kolejne posiedzenie RD. 

 

Głos w dyskusji zabrał Aleksander Jabłoński. 

 

 Ad. 9 
 

W ramach spraw różnych nie poruszono żadnych kwestii.  

Na tym posiedzenie Rady Dydaktycznej zostało zakończone. Kolejne posiedzenie 

Rady Dydaktycznej zaplanowano na 13 grudnia 2023 roku, na godzinę 13:15, w formie 

zdalnej, na platformie Zoom. 

 

 

/Protokół sporządziła Paulina Bujalska/ 


